



Wolf AKSELRAD avait 9 ans quand il a été déporté non à Auschwitz mais à Bergen-Belsen, le 2 mai 1944 par le convoi n° 80B. Les conditions étant différentes de celles d'un camp d'extermination pour les déportés de ce convoi d'épouses ou d'enfants de prisonniers de guerre, il a survécu ; mais sa mère, Frayda, qui s'est dévouée pour le sauver, a succombé.

Wolf AKSELRAD, age 9, was deported with his mother, Frayda, on **convoy 80B**, May 2, 1944. The destination of this convoy was Bergen-Belsen, not Auschwitz. Deportees were spouses and children of prisoners of war. The living conditions in Bergen-Belsen were harsh but different from those in a death camp. While they were prisoners there, Wolf's mother, Frayda, did everything to keep him alive, but she died. Wolf survived.



Rachel ou Monique

Rachel et Monique AIZENBERG avaient 9 et 5 ans quand elles ont été déportées par le convoi n° 66 du 20 janvier 1944 avec leurs parents, Golda et David. Ils avaient été arrêtés à Pully dans les Ardennes. Les fillettes étaient nées à Paris.

Rachel and Monique AIZENBERG, ages 9 and 5, were born in Paris where they usually lived at 23 Rue Vincent Compoint (18th arr.). They were arrested in Pully (Ardennes department). Rachel and Monique were deported with their parents, David and Golda, on **convoy 66**, January 20, 1944.